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۴راهكار براي تحقق برنامه هاي اقتصادي
ه��ادي حق ش��ناس در روزنامه ايران نوش��ت: 
ضرورت هاي تحق��ق برنامه مناس��ب اقتصادي 
چيست؟ اين سؤال، مهم و كليدي است كه در اين 
روزها كه كشور با انتخابات رياست جمهوري س��يزدهم درگير است 
پرسيده مي ش��ود. براي پاسخ به اين س��ؤال بايد عنوان كرد كه لازمه 
اجراي يك برنامه اقتصادي اين است كه مسئله را به درستي تشخيص 
دهيم و اينكه به يك مفهوم مشترك و فهم مشترك از مسائل اقتصاد 
ايران برسيم، بدين جهت اگر بتوانيم به يك فهم مشترك برسيم اين امر 
نخس��تين گام اس��ت، از اين رو گام دوم اين اس��ت همه كس��اني كه 
دست اندركار مسائل كشور هستند همراهي كنند يا حداقل اين است 
كه مانع ايجاد نكنند، در اين ميان گام س��وم اين است مردم به برنامه 
اعتماد داش��ته باش��ند، اگر مردم كه هدف غايي برنامه هاي اقتصادي 
هستند اغنا نش��وند و اعتماد نداشته باش��ند، برنامه ابتر مي ماند. گام 
چهارم رسيدن به اين باور است كه همه حاضر به پرداخت هزينه برنامه 
باش��ند و همچنين همه بدانند كه اج��راي برنامه ها دردناك اس��ت، 
نمي شود كسي مبتلا به يك بيماري باشد و اجماع اين باشد كه بايد او 
بستري و عمل جراحي شود اما اين باور نباشد كه جراحي دردناك است 
و دوره نقاهت طولاني مي خواهد، تازه اگر پزش��كي حاذق اين بيمار را 

جراحي كند و فرايند پس از جراحي هم به درستي انجام شود. 
اقتصاد امروز ايران صرفاً يك سرماخوردگي ساده ندارد، بلكه به ويروس هايي 
در حد كرونا مبتلا شده است كه بايد به دقت به مداواي آن پرداخت، منتها 
شرط اين مداوا اين است كه همه اصل مش��كل را بپذيرند، مانند پديده 
كرونا كه در ۱۵ماه گذش��ته همه اصل آن را پذيرفتند، ممكن است افراد 
در اجراي پروتكل ها برخي از موارد را رعايت نكنند اما بيش از ۶۰درصد از 
مردم پروتكل هاي ابلاغي را رعايت مي كنند. مهم ترين راهبردي كه دولت 
آينده بايد انتخاب كند اجماع سازي و اغناسازي در خصوص راهبرد اقتصاد 
كشور است، اگر دولت آينده تورم يك رقمي و جذب سرمايه را هدف گذاري 
كند و همچنين تلاش كند كه همه چيز از جمله مسائل مربوط به سياست 
خارجي و سياست داخلي در خدمت توليد باشد، شايد برنامه ها اجرا و نيز 

برنامه هاي اقتصادي موفق تر انجام شود. 
........................................................................................................................

بهارستان عليه اتحاد دلالان
محمد صرفي در روزنامه كيهان نوشت: مجلس 
يازدهم وارد دومين سال كاري خود شده است. 
چيزي ح��دود دو س��وم نماين��دگان فعلي 
)مقداري كمتر از دوسوم( براي نخستين بار است كه مسئوليت نمايندگي 
را تجربه مي كنند. از اين بابت مي توان مجلس يازدهم را مجلسي نو و با 
توجه به ميانگين سني نمايندگان، مجلسي جوان نيز ناميد كه البته از 

حضور افراد باتجربه و سن و سال دار نيز برخوردار است. 
پرهيز از حاش��يه و مسئله سازي براي كش��ور را مي توان يكي از نكات 
مهم و برجس��ته در كارنامه يك س��ال اخير مجلس دانست. هر چند 
مجلس شوراي اسلامي به  دليل ماهيت و ساختار مجلس و تعداد بالاي 
نمايندگان، هميشه در معرض و خطر حاشيه سازي قرار دارد- چراكه 
عملكرد غلط يك يا چند نماينده به پاي همه نمايندگان نوشته شده و به 
سرعت مجلس را وارد حاشيه مي كند- اما در طول يك سال گذشته اين 
موارد بسيار اندك و نادر بوده اند. اين نكته را هم نبايد فراموش كرد كه 
در ادوار پيشين مجلس- به نسبت ها و درجات مختلف- كساني بوده اند 
كه اظهارات و نطق هايشان به جاي آنكه گرهي از كار مردم و مملكت باز 
كند، مورد پسند دشمن بود و بر صدر رسانه هاي ضدانقلاب مي نشست. 
نماينده اي كه قرار بود عصاره فضايل ملت و مايه اقتدار و افتخار كشور 
باشد، به سخنگوي دشمن و تكراركننده ادعاهاي آنان تبديل مي شد. 
دامن مجلس يازدهم از چنين لكه اي پاك اس��ت و نباي��د از كنار آن 

تجربه هاي تلخ و وضعيت قابل تقدير فعلي به سادگي عبور كرد. 
نكته مهم ديگري كه در رابطه با مجلس يازدهم وجود دارد، ارتباط با 

متن مردم و مشكلات آنهاست. 
مجلس در كنار محسنات و نقاط مثبت خود، با چالش ها و آسيب هايي 
نيز روبه روست. اگر براي اين آسيب ها و چالش ها فكر نشود و برنامه اي 
وجود نداشته باش��د، مي تواند ورق را برگردانده و كارنامه بهارستان را 
زير سؤال ببرد. رهبر معظم انقلاب اسلامي در بيانات اخير خود به چهار 

مورد از اين چالش ها و آسيب ها اشاره كردند:
۱- سوءاستفاده  نمايندگان از توانايي هاي قانوني

۲- ورود نمايندگان در مسائل اجرايي
۳- بي احتياطي در استفاده از تريبون ها براي بيان نظرات

۴- تلاش براي رسيدن به مسئوليت هاي اجرايي
پس از سال ها كم كاري و بي توجهي به اولويت هاي كشور و مسائل مردم، 
هيچ انتخابي جز همت و تلاش چندبرابري برآمده از كار كارشناسي و 
خرد جمعي وجود ندارد. پس از اين همه تجربه ريز و درش��ت، مجالي 
براي آزمون و خطا نيست. بايد دس��ت به جراحي هاي بزرگ و حياتي 
زد و گلوي مردم و كشور را از چنگ دلالان سياسي و اقتصادي نجات 
داد. دلالاني كه در يك اتحاد نانوشته و پشت پرده از يك سو در ميدان 
اقتصاد، منابع كشور را به تاراج مي برند )يك نمونه اش با بلعيدن رانت 
افسانه اي ارز ۴هزارو۲۰۰ توماني( و از سوي ديگر و در ميدان سياست 
كج كردن گردن و زانو زدن مقابل استكبار را تجويز كرده و تنها راه زنده 
ماندن معرفي مي كنند. مجلس در همين يك س��ال، در مقابله با اين 
دلالان تباهي و تغيير اين ريلِ خسارت بار، كارهاي مهمي انجام داده  اما 

بدون شك اين اقدامات كافي نيست. 
........................................................................................................................

ارتجاع اسم سالاري
صبح نو در سرمقاله خود نوشت: يكي از تفاوت هاي 
جدي انتخاب��ات، در كانون ق��رار گرفتن مفهوم 
كارآمدي اس��ت. پيش تر، آن چي��زي كه ميان 
نامزدها تفاوت ايجاد مي كرد، رويه ها و سويه هاي عمدتاً سياسي آنها بود. 
جدال مي��ان چپ و راس��ت و پ��س از آن منازعه مي��ان اصولگرايي و 
اصلاح طلبي، آن چيزي بود كه در فضاي انتخاباتي غالب مي گش��ت و 
مردم ني��ز در دوگانه س��ازي مرس��وم، رأي مي دادند. اسم س��الاري و 
جريان سالاري، آفت بزرگي براي كشور به وجود آورده بود، چون جريان 
پيروز تصور مي كرد مردم به دلايل ذاتي، به آنها رأي داده و همين توهم، 
آن جريان را دچار متافيزيك خودبزرگ بيني و خودبرترپنداري مي كرد. 
اين وهم مستمر، معمولاً يك نتيجه غم انگيز براي جريان غالب به دنبال 
مي داشت و آن محافظه كاري كاركردي و عقب ماندن از مطالبات روز 
جامعه بود. جريان پيروز تصور مي كرد، اگر توانسته يك مرتبه با رأي بالا 
نظر اكثريت مردم را به خود جلب كند، در دوره هاي بعدي نيز خواهد 
توانست با تكرار ايده هاي روزآمدنشده قبلي، نظر به زعم خود »توده هاي 

ارادتمند« را مجذوب خود كند. 
اين پيش��ينه باعث ش��د تا رهبر انقلاب در اين دوره از انتخابات جاي 
اسم س��الاري، بر كارآم��دي نامزدها تكي��ه و تأكيد كنند. ايش��ان در 
فرمايش��ات اخيرش��ان به صراحت فرمودند آنچه از اهميت بيشتري 
برخوردار است، كارآمدي چهره هاست. در اين فضا اما برخي جريان هاي 
خاص تلاش دارند ايران را در »ارتجاع نام ه��ا« نگاه دارند. اين جريان 
خاص ت��لاش دارد ب��ا دوقطب��ي كاذب اصلاح طلب��ي- اصولگرايي و 
جايگزين س��اختن آن با دوقطبي واقعي يعني كارآمدي- ناكارآمدي، 
شانه هاي خود را از زير بار تدوين يك برنامه حكمراني اصولي خالي كند 
و صرفاً با ايجاد هيجانات سياس��ي بي مورد، رأي مردم را در وقت هاي 
اضافه انتخابات بزند. جالب اين اس��ت كه همين جريان خاص، مدتي 
اس��ت در فضاي مجازي با ترند كردن هش��تگ »روحاني مچكريم«، 
از رئيس جمه��ور روحاني بابت عملكرد درخش��ان اقتص��ادي اش در 

هشت سال گذشته مشغول قدرداني و تشكر است.

88498443سرويس  سياسي

وزير دف�اع با بي�ان اينكه ق�درت جمهوري 
اس�لامي ريش�ه كاملًا مردمي دارد، تصريح 
كرد: هدف اول دش�منان ملت ايران دلسرد 
كردن م�ردم، بي رون�ق س�اختن انتخابات و 
تلاش براي حضور حداقلي مردم در انتخابات 
پيش رو اس�ت اما هدف نهايي آنها اضمحلال 
و نابود كردن منافع ملي جمهوري اس�لامي و 
عقب راندن كشور از جايگاه اقتدارِ خود است. 
به گ��زارش مهر، همايش مديران ارش��د وزارت 
دفاع روز گذشته به صورت برخط با حضور امير 
حاتمي وزير دفاع و پش��تيباني نيروهاي مسلح، 
معاونان، مديران عامل سازمان هاي وزارت دفاع و 
رؤساي سازمان هاي عقيدتي- سياسي و حفاظت 

اطلاعات وزارت دفاع برگزار شد. 
وزير دفاع در اين جلسه با اشاره به پيروزي هاي 
غرورآفرين مردم فلس��طين و شكس��ت هيمنه 
رژيم جعلي اسرائيل، گفت: پيروزي ملت مظلوم 
فلس��طين در امتداد فتح خرمش��هر و از جنس 

حماسه سوم خرداد است. 
وي با بيان اينكه دفاع مقدسِ ملت بزرگ ايران 

اس��لامي نمونه اي از پيروزي خون بر شمش��ير 
اس��ت، خاطرنش��ان ك��رد: رزمندگان اس��لام 
با دس��تان خالي در مقابل دش��من ايستادند و 
اجازه ندادند يك وجب از خاك كش��ور به دست 
دشمن بيفتد، لذا پيروزي ملت مظلوم فلسطين 
نيز از جنس پي��روزي دفاع مقدس و حماس��ه 
آزادسازي خرمشهر اس��ت. اميرحاتمي با اشاره 
به پيروزي نيروهاي مقاومت فلسطين در مقابل 
رژيم صهيونيس��تي تا بن دندان مس��لح، افزود: 
حماسه سوم خرداد سال ۱۳۶۱ در شرايطي به 
وقوع پيوست كه رزمندگان اسلام با دست خالي و 
با كمترين امكانات دفاعي و نظامي بر دشمن فائق 
آمدند و امروز نيز مردم فلسطين مانند مجاهدان 
دوران دفاع مقدس در س��خت ترين ش��رايط با 
دش��من مبارزه كردند و توانس��تند با اعتماد به 

نصرت الهي بر باطل پيروز شوند. 
وي با بيان اينكه مهم ترين دس��تاورد اين جهاد 
پيروزمندانه، وحدت و همدلي همه  فلسطينيان 
در مناطق مختلف اشغالي در برابر رژيم جنايتكار 
صهيونيستي و حاميان غربي و امريكايي آن بود، 

گفت: همانطور كه رهبر فرزانه انقلاب فرمودند، 
رژيم صهيونيستي ۲۵سال آينده را نخواهد ديد و 
از اين پس موشك ها، پهپادها و توانمندي دفاعي 
صاحبان فلسطين كابوس شهرك نشينان غاصب 

خواهد بود. 
وزير دفاع با بيان اينكه دشمن درصدد شكستن 
مقاومت و ايس��تادگي ملت اي��ران و در نهايت 
حذف جمهوري اسلامي از منطقه است، گفت: 
نظام س��لطه با تبليغ��ات منفي و وارونه نش��ان 
دادن دستاوردهاي گرانسنگ جمهوري اسلامي 
درصدد از بين بردن انسجام و استحكام اجتماعي 
آحاد مردم اس��ت، چراكه مي داند اي��ران امروز، 
ايراني قوي و منشأ تحولات عظيمي در منطقه و 

در سطح بين الملل است. 
امير حاتم��ي با بي��ان اينكه ق��درت جمهوري 
اسلامي ريشه كاملًا مردمي دارد، تصريح كرد: 
هدف اول دش��منان ملت ايران دلس��رد كردن 
مردم، بي رونق س��اختن انتخابات و تلاش براي 
حضور حداقلي مردم در انتخابات پيش رو است 
اما هدف نهاي��ي آنها اضمح��لال و نابود كردن 

منافع ملي جمهوري اس��لامي و عق��ب راندن 
كشور از جايگاه اقتدارِ خود است. 

وزير دف��اع تأكيد كرد: مهم تري��ن موضوعي كه 
منافع و امني��ت ملي كش��ور و آينده م��ردم را 
تضمين مي نمايد، حضور و مشاركت حداكثري 
در انتخابات اس��ت و ان ش��اءالله به كوري چشم 
دشمنان اين حماس��ه در ۲۸خرداد ماه دسيسه 
اس��تكبار جهان��ي را عليه خودش��ان بازخواهد 

گرداند. 
اميرحاتمي ب��ا بي��ان اينكه اصلي تري��ن دليل 
پيش��رفت ها و اقتدار دفاعي جمهوري اسلامي 
با هدايت هاي داهيانه رهبر معظم انقلاب محقق 
ش��ده اس��ت، گفت: وزارت دفاع و پش��تيباني 
نيروهاي مس��لح در س��ه ح��وزه كلان دفاعي، 
مب��ارزه با تحريم ه��ا و س��ازندگي، راهبردهاي 
خود را با محوريت تدابير فرمانده معظم كل قوا 
برنامه ريزي كرده است و از اين حيث و به لطف 
پروردگار متعال، كمترين چالش و فراز و نشيب 
را داشته و همواره بعد از پيروزي انقلاب نيز سير 

صعودي خود را ادامه داده است.

وزير دفاع و پشتيبانی نيروهای مسلح:

قدرت جمهوري اسلامي ریشه مردمی دارد

   دفاعی

رهبر انق�لاب اس�لامي در ارتب�اط تصويري با 
نماين�دگان مجل�س ش�وراي اس�لامي هفته 
گذش�ته درب�اره عملك�رد يك س�اله مجلس 
ش�وراي اس�لامي فرمودند: »مجل�س در يك 
س�الي كه گذش�ت نش�ان داد كه هم پرُتلاش 
اس�ت، هم داراي همت بلند اس�ت، هم كارآمد 
است. بحمدالله حضور نيروهاي جوان و پرُتوان 
در كنار نيروهايي كه يا سوابقِ تقنيني دارند يا 
سوابق اجرايي دارند، موجب شده است كه اين 
مجلس بحم�دالله توفيقات خوبي را به دس�ت 
بياورد، هم در زمينه  تصوي�ب تعداد معتنابهي 
از لواي�ح و طرح ها در موضوعات مه�م و هم در 
زمينه  حض�ور مردمي، حض�ور در ميان مردم و 
ديدن صحنه هاي واقعي زندگي م�ردم كه اين 
سفرهاي استاني رئيس محترم مجلس و رؤساي 
كميس�يون ها و بعض�ي از نماين�دگان محترم 
حقيقتاً حركت و اقدام بسيار خوبي است و بايد 
 ان شاءالله ادامه پيدا كند.« پايگاه اطلاع رساني

 KHAMENEI. IR در همين رابطه گفت وگويي 
با آقاي دكتر عبدالحسين روح الاميني، نماينده 
مجلس ش�وراي اس�لامي انج�ام داده اس�ت. 

 ارزيابي  شما از توصيه هاي رهبر انقلاب 
به نمايندگان مجلس چگونه است؟

بع��د از پايان صحبت ه��اي رهبر انق��لاب، يكي 
از نماين��دگان جوان فعال مجلس ب��ا طمأنينه و 
آرامش به من گفت انگار ايشان در اين يك سالي 
كه گذش��ت در مجل��س كن��ار ما بودن��د. خب 
رهبر انقلاب ع��لاوه بر توصيه هاي اثباتي ش��ان 
درباره  رويه ه��اي كار مجل��س از نمايندگان هم 
تجليل كردند. علاوه برآن، آسيب شناس��ي بسيار 
واقع بينان��ه و حكيمانه اي كردن��د و با طمأنينه  و 
سكينه  مطالبش��ان را درباره  انتخابات فرمودند. 
من ه��م مي خواهم به چند م��ورد از توصيه هاي 

نصيحت گونه و روبه جلوي ايشان بپردازم.
رهبر انقلاب ب��ر كار كيف��ي روي قوانين تأكيد 
كردند و فرمودند قوانين بايد واقع بينانه، عملي، 
صريح، روشن و با استناد به كار كارشناسي تدوين 
شوند. خب ما در مجلس مركز پژوهش ها داريم، 
ولي قانع نيستيم. در يك سال گذشته با توجه به 
اينكه در ميان نمايندگان ۸۰-7۰ استاد برجسته  
دانشگاه با سوابق جدي هس��ت، ولي آن جوري 
كه ش��ايد و بايد نبود. الان آنها ارتباط تنگاتنگي 

با مركز پژوهش ها يا موضوع��ات صحن ندارند. 
توقع بيشتر از اين بود، نه مثل همين كار روتيني 
كه سال هاست انجام مي ش��ود. الان در مجلس 
عده و عده  زيادي در مركز پژوهش ها، مجلس يا 
كميسيون ها نيست و نمي توان نفرات به آن اضافه 
كرد. ما يك بدنه  عظيم كارشناسي در دانشگاه ها، 
مراكز نخبگاني، انديش��كده ها و پژوهش��كده ها 
داريم كه مي توانند با مجل��س تبادلات فكري و 
گفتماني داش��ته باش��ند. مهم اين است كه اين 
پيوند ايجاد شود، نه اينكه سرمان را به استغناي 
كار كارشناسي خودمان در كميسيون ها يا مركز 

پژوهش ها پايين بيندازيم. 
 جامعه  نخبگاني خصوص��اً در مجامع حوزوي و 
دانش��گاهي در كشور فراوان اس��ت، ولي ما همه 
را در بوروكراس��ي هاي رس��مي دنبال مي كنيم، 
مثلًا پخ��ش مس��تقيم مذاكرات كميس��يون ها 
از چند جهت مفيد اس��ت و ال��زام قانوني ندارد 
و مي تواني��م داوطلبان��ه انجام بدهيم ي��ا قبل از 
نهايي شدن طرح ها و لوايح مهم فراخوان عمومي 
براي انديشمندان بگذاريم، يعني ما تمرين صحن 
كميسيون ها و تمرين صحن را با ابعاد گسترده اي 

در فضاي مجازي داشته باشيم. يكي از مشكلات 
ما رفت وبرگشت لوايح به ش��وراي نگهبان است. 
رفت وبرگشت هاي متعدد و پرتكرار بين شوراي 
نگهبان و مجلس مي تواند كمتر ش��ود. گفت وگو 
و چكش كاري فضاي نخبگاني و كارشناسي هم 
در كميس��يون ها و هم در صحن مي شود قبل از 
قدم هاي نهايي انجام ش��ود. مجل��س در اين باره 
نقطه ضعف دارد و هيئت رئيسه هم متوجه است. 
كساني كه با تجربه هستند و سابقه  پژوهشي دارند 

بايد تدبير كنند. 
يكي از راه هاي ديگر، پخش مس��تقيم و فراخوان 
براي راه حل هاي عمل��ي و اثباتي اس��ت، يعني 
پيش جلس��ه ب��راي كميس��يون ها و صح��ن در 
بس��ترهاي الكترونيك مجازي ارائه مي شود. به 
نظرم محوري تري��ن نكته  رهبر انق��لاب اين بود 
كه ما در مجلس همه  كارهايمان را بر مسائلي كه 
به ما كمتر مربوط اس��ت يا اولويت اول ما نيست، 
قرار ندهيم. به هرحال، ايشان نمايندگان مجلس 
را موكل خطاب كردند و انتظار مي رود ما مسائل 
را اصلي و فرعي كنيم و حاشيه و متن را فراموش 
نكنيم. ما بايد از حواشي پرهيز كنيم و به مسائل 
اولويت دار كشور بپردازيم. اينها نكاتي است كه از 
قديم ايشان در ذهنشان بود و جاهاي مختلف به 

آن اشاره كردند. 
 يكي از محورهاي مه�م رهبر انقلاب 
رعايت اخ�لاق انتخاباتي اس�ت. نظر 

شما چيست؟
بعد از اعلام نتايج توسط شوراي نگهبان، بعضي 
از عزيزان دلس��وز كه دغدغه  مش��اركت داشتند 
درخواست حكم حكومتي از رهبر انقلاب كردند، 
اما ايشان حكم حكومتي ندادند. اين كنش رهبر 
انقلاب به خاطر توجه عقلاني و واقع نگرانه ايشان 
به مسائل كش��ور اس��ت و نيز توكلي كه دارند و 
محكمات را مراقبند و حواشي را در تصميماتشان 
دخالت نمي دهند. در درجه  اول هم يك آرامش و 
سكينه اي براي مردم و بعد براي نامزدهاي تأييد 
يا عدم احراز ش��ده و طرفداران آنها ب��ود. از اين 
مسئله هم با آرامش و هدايت عبور كردند و به متن 
انتخابات پرداختند. برخلاف تصوري كه بدخواهان 
و دشمنان به آن دامن مي زنند كه ما رقابت جدي 
نخواهيم داشت، حتماً رقابتي مؤمنانه بر سر پاسخ 
معتبر به كارآمدي حل مشكلات كشور خواهيم 
داشت. اين بركت و ارتقا از دوره هاي گذشته بوده 
كه افراد به جاي هياهو، جنجال آفريني، تخريب و 
كار جنگ رواني، مسائل كشور را در نظر بگيرند تا 

رقابت جدي شكل بگيرد. 
به نظرم يك رقابت جدي كارشناس��ي را شاهد 
خواهيم بود كه باعث مي شود آرامش به جامعه 
برگردد، چون مسائل حاشيه اي در اين چند روز 
حذف شد و نتوانستند كشور را به سمت حاشيه يا 
شورش عليه جمهوريت و نهادي همچون شوراي 
نگهبان ببرند. يك رقابت جدي شكل مي گيرد و 
مردم راحت تر مي توانند به يك تصويري برسند 
و مس��ائل كش��ور يك مرور جدي خواهد شد. 
به هرحال، خروجي انتخابات براي ما مهم است 
و ان ش��اءالله مش��اركت پرش��ور و حداكثري را 

شاهد باشيم. 
 پيش بيني تان از مش�اركت انتخابات 

چگونه است؟
به نظرم مش��اركت تثبيت ش��ده و حداقل بالاي 
۵۰درصد خواهد بود، چون كساني كه تأييد شدند 
به دنبال ارائه كردن خودشان و برنامه شان هستند. 
توصيه  رهبر انقلاب هم همين بود. رس��انه  ملي 
و فضاي مجازي هم به  رغ��م همه  تبليغات نقش 
اصلي را در اين باره دارد كه به مردم نش��ان دهد 
كه نمي خواهيم خطايمان را دوباره تكرار كنيم. 
ان ش��اءالله مردم دس��ت به يك انتخاب مناسبي 

بزنند و مشاركت خوبي داشته باشيم.

يك نماينده مجلس: 
 بانيان وضع موجود 

آدرس غلط به مردم مي دهند
نماينده مردم كاشمر در مجلس شوراي اسلامي با اشاره به برخي 
 FATF س�خنان مقامات دولتي در مورد مقصر دانستن مخالفان
درباره به وقوع پيوس�تن شرايط فعلي كش�ور گفت: برخي افراد 
بانيان وضع موجود هس�تند و اي�ن روزها به م�ردم آدرس غلط 
مي دهند و باعث مي ش�وند تحريم بيش�تري به مردم وارد شود. 
به گزارش مهر، حجت الاسلام جواد نيك بين در جلسه علني روز گذشته 
مجلس شوراي اسلامي طي اخطار قانون اساسي، گفت: بنده نسبت به 
توضيحات وزير نيرو درباره قطعي برق انتقاد ش��ديد دارم و وي صرفاً 
توضيحاتي درباره قطعي برق داد اما راهكار عملي براي حل اين مشكل 
ارائه نكرد. وي گفت: متأسفانه قطعي مكرر برق باعث شد چندين ساعت 
چاه هاي موتور برق قطع ش��ود و همچنين در بيمارستان ها مشكلات 
جدي به وجود آمد و س��ؤال ما اين اس��ت كه چرادولت نتوانست اين 

مشكل را به خوبي مديريت كند. 
نماينده مردم كاشمر در مجلس شوراي اسلامي تصريح كرد: متأسفانه 
در مديريت برق دچار مشكل هستيم و علاوه بر اين تدابير لازم براي 
توليد برق مورد نياز كش��ور انجام نشده اس��ت. نيك بين تأكيد كرد: 
برخي افراد بانيان وضع موجود هس��تند و اين روزها به مردم آدرس 
غلط مي دهند و باعث مي شوند تحريم بيشتري به مردم وارد شود. وي 
گفت: همتي هاي انتخابات بايد دقت كنند تا مردم را به بدتر از دولت 
روحاني گرفتار نكنند و عجيب اس��ت اين اف��راد بانيان وضع موجود 
را مخالفان تصوي��ب FATF مي دانند در حالي كه خودش��ان باعث 

مشكلات كشور شده اند. 
نماينده مردم كاشمر در مجلس شوراي اسلامي اظهار داشت: همچنين 
برخي افراد مردم را به عدم حضور در انتخابات دعوت مي كنند و با ايجاد 
نارضايتي و نااميدي در مردم مي خواهند به اين هدف خود برسند اما 
بدانند كه مردم ما با حضور پرش��كوه خود پاي صندوق هاي رأي اين 

اميد را در دل دشمنان داخلي و خارجي از بين مي برند. 
........................................................................................................................

عضو فراكسيون انقلاب: 
 تصميمات شوراي نگهبان 

جناحي و سياسي نيست
يك عضو شوراي مركزي فراكسيون انقلاب با اشاره به اعتراضات 
برخي نسبت به شوراي نگهبان قانون اساسي و تصميمات آن در 
بين برخي افراد و گروه ها گفت: اعضاي ش�وراي نگهبان بر اساس 
هواي نفس يا طرفداري از جناح سياسي خاص تصميم نمي گيرند. 
به گزارش مهر، حجت الاس��لام موس��ي احم��دي با اش��اره به اقدام 
شوراي نگهبان در بررسي دقيق صلاحيت نامزدهاي انتخابات رياست 
جمهوري گفت: گاهي اظهارنظرهاي غيركارشناس��ي و غيرحقوقي 
در فضاي مجازي در مورد اقدام شوراي نگهبان در بررسي صلاحيت 
داوطلب��ان انتخابات رياس��ت جمهوري ديده مي ش��ود كه يا از س��ر 

احساسات يا نگاه سياسي محض است. 
احمدي تصري��ح كرد: امام راح��ل، مقام معظم رهب��ري و قانون 
اساسي نهاد ش��وراي نگهبان را به عنوان جايگاهي بالا و مهم در 
نظر گرفته اند. اعضاي ش��وراي نگهبان بر اس��اس هواي نفس يا 
طرفداري از جناح سياس��ي خاص تصميم نمي گيرد. آنچه طبق 
قانون اساس��ي در مورد داوطلبان احراز كنن��د را مبنا قرار داده و 

تصميم مي گيرند. 
نايب رئيس كميس��يون انرژي تصريح كرد: از همه داوطلبان انتخابات 
رياس��ت جمهوري كه نظر ش��وراي نگهبان در م��ورد صلاحيت آنها 
اعلام ش��ده مي خواهم با دقت در مورد اين نهاد اع��لام نظر كنند و به 
طرفداران شان اعلام كنند تسليم قانون اساسي هستند. اين افراد نبايد 
وارد مسائل حاشيه اي شده و راه تخريب و توهين به شوراي نگهبان را 

در پيش بگيرند. 
عضو شوراي مركزي فراكس��يون انقلاب تصريح كرد: شوراي نگهبان 
پاسدار حريم كشور، قانون اساسي و مذهب اس��ت و از جايگاه خاصي 
برخوردار اس��ت. دش��منان انقلاب از ابتدا با نظارت استصوابي شوراي 
نگهبان مخالف بودند. ليبرال ها نيز هم��ان اوايل انقلاب مخالفت خود 
را اعلام كردند و ش��وراي نگهبان را مورد هجمه قرار دادند. انتقادات به 
شوراي نگهبان ناش��ي از اين اس��ت كه عده اي به اهداف سياسي خود 

دست نيافتند. 
........................................................................................................................

عباس زاده مشكيني:
 اصلاح طلبان به جاي بيانيه دادن 

پاسخگوي مردم باشند
اصلاح طلبان به جاي بيانيه دادن در م�ورد انتخابات بايد به مردم 
پاسخگو باشند چراكه آنها در اين هشت س�ال  شأن و عزت ملت 
اي�ران را با صف ه�اي طولاني م�رغ و تخم مرغ زير س�ؤال بردند. 
محمود عباس زاده مش��كيني نماينده مردم مشكين شهر در مجلس 
شوراي اسلامي در گفت وگو با فارس با اشاره به بيانيه اخير اصلاح طلبان 
به دنبال رد صلاحيت تعدادي از كانديداهاي انتخابات سيزدهمين دوره 
انتخابات رياست جمهوري مبني بر اينكه با ردصلاحيت اين كانديداها 
مش��اركت در انتخابات پايين مي آيد، گف��ت: انتخابات يك چارچوب 
قانوني دارد و هر يك از دس��تگاه ها و نهادها يك وظيفه بر عهده شان 
گذاشته شده و شوراي نگهبان بر اساس قانون صلاحيت كانديداها را 

مورد رسيدگي قرار داده است. 
وي افزود: اصلاح طلب��ان كه براي نتايج بررس��ي صلاحيت ها و بيانيه 
مي دهند و ابراز نگراني مي كنند، بدانند كه اين شوراي نگهبان همان 
شوراي نگهبان است كه چهار سال و هشت سال قبل حسن روحاني را 
تأييد صلاحيت كرد و البته امروز هم اصلاح طلبان در ميان كانديداهاي 
تأييد صلاحيت شده نماينده دارند و از سوي ديگر در ميان رد صلاحيت 
ش��دگان از هر دو طيف اصولگرا و اصلاح طلب حضور دارند و اينگونه 

نيست كه صلاحيت كانديداهاي اصلاح طلبان رد شده باشد. 
نماينده مردم مشكين شهر در مجلس شوراي اسلامي اظهار داشت: 
در طول ۴۲ س��ال پ��س از پيروزي انقلاب اس��لامي ۳۲ س��ال و در 
دولت هاي ميرحس��ين موسوي و هاشمي رفس��نجاني و سيدمحمد 
خاتمي و حس��ن روحاني اصلاح طلبان زمام امور را در دست داشتند 
و سه چهارم س��ال هاي پس از انقلاب قوه مجريه در اختيار آنان بوده 
است و صلاحيت كانديداهاي آنها را در انتخابات شوراي نگهبان تأييد 
كرده است. عملكرد اصلاح طلبان در هش��ت سال گذشته به گونه اي 
بوده كه اقشار متوس��ط جامعه نيز به زير خط فقر كشيده شده و جزو 

اقشار ضعيف قرار گرفتند. 
وي افزود: عملكرد اصلاح طلبان در طول هشت سال گذشته در دولت 
آقاي روحاني به گونه اي بوده كه امروز ۸۵ درصد س��پرده ها تنها در 
۵/۲درصد حساب هاي بانكي قرار دارد و اين نشان دهنده اوج اختلاف 

طبقاتي در جامعه است. 
نماينده مردم مشكين ش��هر در مجلس شوراي اسلامي اظهار داشت: 
اصلاح طلبان با عملكرد خود در طول هشت سال گذشته باعث شدند تا 
شأن و عزت ملت ايران در صف هاي طولاني مرغ و تخم مرغ زير سؤال 
رود و ملتي با اين فرهنگ و تمدن و با اين عزت و احترام اين طور براي 

تأمين مايحتاج شان گرفتار شوند. 
عباس زاده مشكني خاطرنشان كرد: امروز اصلاح طلبان به جاي بيانيه 
صادر كردن بايد به ملت پاس��خ دهند كه چرا اين وضع را براي كشور 

پيش آورده و مردم را با اين سختي مواجه كرده اند.

نماينده تهران در مجلس:

 توقع از نمایندگان علمی مجلس
خيلی بيشتر از همين کارهای معمولی است

رهبر انقلاب بر كار كيفي روي قوانين تأكيد كردند و فرمودند قوانين بايد واقع بينانه، عملي، صريح، روشن و با استناد به كار كارشناسي تدوين شوند

در جلس�ه ديروز مجلس، رئيس مجلس در نطق خود و نمايندگان 
با انتش�ار بيانيه اي از رهنمودها و فرامين رهبر انقلاب در ديدار با 

نمايندگان مجلس تقدير كردند. 
محمدباقر قاليباف در آغاز نشست علني ديروز مجلس گفت: وظيفه دارم 
از رهنمودها و حمايت هاي رهبر معظم انقلاب در عملكرد مجلس تشكر 
داشته باشم و همين جا به محضر ايشان و ملت عزيز و شريفمان عرض 
مي كنم كه ما فرامين و رهنمودهاي رهبر معظ��م انقلاب را براي خود 
تكليف شرعي و قانوني مي دانيم. وي افزود: ما فرامين رهبري را به كار 
خواهيم بست، به آنها توجه خواهيم كرد و هم در رفتار و هم در گفتارمان 
ثابت خواهيم كرد كه اين دستورات را اجرا مي كنيم و براي حل مشكلات 

مردم در خدمت ملت عزيز خواهيم بود. 
همچنين در پايان جلسه علني مجلس شوراي اسلامي بيانيه نمايندگان 
در تقدير از بيانات مقام معظم رهبري در ديدار تصويري روز پنج شنبه 
با نمايندگان قرائت شد. در اين بيانيه آمده اس��ت: بيانات رهبر معظم 

انقلاب اسلامي در آغاز اجلاسيه دوم مجلس يازدهم و توصيفات ويژه 
ايشان از عملكرد يك ساله مجلس با عناويني همچون پرتلاش و كارآمد، 
بار ما را در مجلس انقلابي سنگين تر كرد. چه توفيقي بالاتر از اينكه بعد 
از يك سال تلاش براي حل مشكلات مردم و با وجود همه تخريب ها و 
برخي نقاط ضعف مفتخر به مدال با ارزش كارآمدي از سوي رهبر معظم 

انقلاب اسلامي باشيم. 
اين بيانيه مي افزايد: با ايش��ان و ملت ش��ريف ايران عهد مي بنديم در 
اجراي فرامين و تذكرات رهبر معظم انقلاب اس��لامي، چه آن دس��ته 
از نكاتي كه به حوزه رفتار هاي فردي نمايندگان مربوط مي شود و چه 
آن دسته از نقاط آسيب شناسانه ايش��ان كه به عملكرد مجلس مربوط 
است، همه توان و تلاش خود را به كار گيريم. همچنين عهد مي بنديم 
در اجراي توصيه مهم ايشان مبني بر اينكه حضور در ميدان و حضور در 
كنار مردم را ترك نكنيم، هميش��ه در كنار مردم به عنوان ولي نعمتان 

انقلاب اسلامي بمانيم.

رئيس و نمايندگان مجلس شورای اسلامی:

فرامين رهبري را براي خود تكليف شرعي مي دانيم

نمای  نزدیک
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